
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia w dniu 24 listopada 2020 r.  

 

I. Posiedzenie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia odbyło się zdalnie poprzez 

platformę TEAMS MS. 

 

Zgodnie z pkt 23 Regulaminu tworzenia oraz zasady funkcjonowania Komisji Dialogu 

Obywatelskiego stanowiącego załącznik do Zarządzenia Nr 1599/2020 Prezydenta 

Miasta Krakowa z dnia 9 lipca 2020 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu tworzenia 

oraz zasad funkcjonowania Komisji Dialogu Obywatelskiego oraz decyzją 

Przewodniczącego KDO ds. Zdrowia, posiedzenie w dniu 24 listopada 2020 r. odbyło 

się zdalnie przez wykorzystanie narzędzi teleinformatycznych, tj. przy użyciu 

platformy TEAMS MS. 

 

II. Obecni członkowie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia z ramienia 

organizacji pozarządowych: 

1. Paweł Wójtowicz - „MATIO" Fundacja Pomocy Rodzinom i Chorym  

na Mukowiscydozę, 

2. Elżbieta Kowalczyk – Fundacja „Wyjdź Naprzeciw”, 

3. Maria Szuba – Stowarzyszenie Przyjaciół Chorych na Chłoniaki „Przebiśnieg”. 

4. Aneta Swoboda - Stowarzyszenie Apetyt na Życie. 

5. Karol Hajduk - Stowarzyszenie Fraktal. 

6. Maria Borowiecka- Krakowskie Towarzystwo "Amazonki". 

7. Grzegorz Grzonka – Fundacja Internationaler Bund Polska.  

 

III.  Obecni przedstawiciele Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia UMK: 

1. Przemysław Cichy – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia, 

2. Maria Piętak-Frączek- Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK, 

3. Agnieszka Markielowska - Inspektor, Referat ds. Zdrowia w Wydziale Polityki 

Społecznej i Zdrowia. 

 

IV.  Obecni goście: 

      Marta Marzec - Fundacja Biuro Inicjatyw Społecznych. 

 

V. Przyjęto następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie spotkania i przestawienie agendy. 

2. Aktualna sytuacja w Krakowie – Covid-19 (zabezpieczenie leczenia innych jednostek 

chorobowych w czasie pandemii). 

3. Projekty uchwał RMK w zakresie ochrony zdrowia.   

4. Aktualne działania Referatu ds Zdrowia kierowane do NGO na najbliższy czas.  

5. Wolne wnioski. 

6. Ustalenie kolejnego spotkania KDO ds. Zdrowia. 

7. Oddanie głosu przedstawicielce z Biura Inicjatyw Społecznych.  

8. Zakończenie spotkania KDO ds. Zdrowia. 

 

 

 

 



Przyjęto następujące ustalenia: 

 

Ad.1 i Ad.2 Na początku spotkania, Pan Przemysław Cichy, Z-ca Dyrektora Wydziału 

Polityki Społecznej i Zdrowia przedstawił aktualną sytuację podmiotów leczniczych  

na terenie Miasta Krakowa oraz liczbę dostępnych łóżek dla pacjentów z COVID-19. 

Nadmienił, iż bieżące informację w tym zakresie zbierane są także przez Wojewodę i są 

dostępne na stronie Małopolskiego Urzędu Wojewódzkiego. Zgodnie z decyzją Wojewody, 

wśród 12 szpitali na terenie Miasta Krakowa zabezpieczono łącznie 1410 łóżek dla pacjentów 

z podejrzeniem (127 łóżek), ze stwierdzonym zakażeniem SARS-CoV-2 (1129 łóżek),  

w tym 154 łóżek respiratorowych. Na dzień 23 listopada br. na terenie Krakowa wśród  

12 szpitali było faktycznie dostępnych 1326 łóżek, w tym 120 łóżek respiratorowych. 

Zajętych łóżek było 904 oraz 100 łóżek respiratorowych. Liczba łóżek uwzględnia także 

oddziały pediatryczne. Pan Dyrektor zaznaczył, iż aktualnie wzrost liczby zakażeń  

nie przedkłada się na zwiększenie liczby obłożenia łóżek, co wynika z wstępnej analizy, która 

zostanie przekazana do Wojewody wraz z zaznaczeniem konieczności przywrócenia 

funkcjonowania szpitali na rzecz leczenia pacjentów „niecovidowych”. Jednocześnie Pan 

Dyrektor zaznaczył, iż w województwie małopolskim jest najwięcej łóżek „covidowych”, 

więcej niż w województwie mazowieckim ale też najwięcej leczonych pacjentów z tego 

powodu. Analiza wskazała również na fakt, iż wyczerpały się możliwości przekształcenia 

łóżek na „covidowe”, dlatego szpitale tymczasowe muszą przejąć funkcję miejskich szpitali.  

 

Pan Paweł Wójtowicz zapytał jak wygląda sytuacja z personelem medycznym w szpitalach 

tymczasowych oraz ile przypada personelu na jedno łóżko. Pan Przemysław Cichy 

odpowiedział, iż za personel odpowiada już Wojewoda, a szpital tymczasowy został 

uruchomiony w budynku po CUMRIK-u z liczbą 69 zabezpieczonych łóżek, pozostaje 

kwestia uruchomienia kolejnego szpitala tymczasowego w krakowskiej hali EXPO. 

Przewodniczący KDO ds. Zdrowia wspomniał również o realizowanym projekcie  

w Małopolsce dotyczącym pulsoksymetrów, następnie zapytał również o szczepienia przeciw 

grypie oraz o dostępność szczepionek. W odpowiedzi Pan Przemysław Cichy nadmienił,  

iż realizatorzy szczepień zostali wyłonieni w ubiegłym roku w  ramach konkursu ofert na  

3 lata, dodatkowo ogłoszono w bieżącym roku dwie edycje konkursu. Z uwagi na małą 

dostępność szczepionek na rynku, w umowach dano zapis o braku naliczania kar umownych 

w przypadku niepełnej realizacji umów. Ogółem, Miasto wykupiło ok 10 tyś. szczepionek, 

natomiast zaszczepionych zostanie ponad 5 tyś. seniorów po 65 r.ż.  

 

Ad.3. Pan Przemysław Cichy wspomniał o przygotowywanej uchwale Rady Miasta Krakowa 

w sprawie udzielenia dotacji dla Miejskiego Centrum Opieki dla Osób Starszych, Przewlekle 

Niepełnosprawnych oraz Niesamodzielnych w Krakowie na realizację w 2021 roku programu 

polityki zdrowotnej pn. Dzienny Dom Opieki Medycznej w Gminie Miejskiej Kraków. Obecnie, 

Dzienny Dom Opieki Medycznej funkcjonuje w ramach zachowania trwałości projektu 

unijnego i finansowany jest w ramach środków Gminy Miejskiej Kraków w trybie programu 

polityki zdrowotnej. Dotacja dla DDOM w 2021 r. wyniesie 750 tyś .zł. Jednorazowo,  

w Dziennym Domu Opieki Medycznej przebywa do 12 osób. Pan Dyrektor nadmienił,  

iż Wydział Polityki Społecznej i Zdrowia docelowo zabiega o to aby świadczenia realizowane 

przez DDOM znalazły się w koszyku świadczeń gwarantowanych. Ponadto zaznaczył,  

iż istnieje potrzeba większej liczby tego typu miejsc na terenie miasta Krakowa.  

 

Ad.4. Pani Agnieszka Markielowska przedstawiła dotychczas zrealizowane przez organizacje 

pozarządowe zadania publiczne w ramach złożonych sprawozdań częściowych. Przypomniała 

również o obowiązujących zapisach w umowach dotacyjnych dotyczących zachowania 



udziału procentowego wkładu własnego finansowego i osobowego w stosunku do otrzymanej 

kwoty dotacji oraz zachowania procentowego udziału dotacji w całkowitym koszcie zadania 

publicznego, co przy braku ich zachowania może stanowić naruszenie postanowień umowy  

i może być uznane za pobranie dotacji w nadmiernej wysokości. Nadmieniła również,  

iż sprawozdania końcowe należy złożyć w terminie do 30 dni od dnia zakończenia realizacji 

zadania zgodnie z zapisami umowy. Wspomniała także, iż w przyszłym roku na konkurs ofert  

z zakresu zdrowia publicznego, przeznaczonych będzie 350 tyś. zł.  

 

Pani Maria Piętak-Frączek przypomniała, iż do stycznia przyszłego roku, NGO-s mogą 

składać wnioski do Krakowskiej Rady Zdrowia. Jednocześnie przypomniała zebranym 

uczestnikom online, iż Wydział jest zamknięty dla osób z zewnątrz i nie ma możliwości 

udostępnienia sali konferencyjnej.  

 

Pan Karol Hajduk ze Stowarzyszenia FRAKTAL zapytał o program z zakresu pierwszej 

pomocy, w tym AED Impuls Życia. Pani Maria Piętak-Frączek odpowiedziała, iż Program 

zdrowotny pn.: Poprawa stanu bezpieczeństwa zdrowotnego mieszkańców Miasta Krakowa w 

zakresie dostępności pomocy przedmedycznej poprzez utrzymanie Krakowskiej Sieci AED 

IMPULS ŻYCIA realizowany jest przez Krakowskie Pogotowie Ratunkowe. Zadania  

z zakresu pierwszej pomocy przedmedycznej również są realizowane w ramach Budżetu 

Obywatelskiego w poszczególnych dzielnicach. Wspomniała również, iż opracowano nowy 

program polityki zdrowotnej pn.: „Program powszechnego dostępu do defibrylacji  

z elementami nauki pierwszej pomocy w Gminie Miejskiej Kraków”, który obecnie oczekuje 

na uwagi Dyrekcji Wydziału. Następnie, będzie on wysłany do Agencji Oceny Technologii 

Medycznych i Taryfikacji celem zaopiniowania. Po uzyskaniu pozytywnej opinii  

oraz  zabezpieczeniu środków w budżecie, Wydział Polityki Społecznej i Zdrowia przystąpi 

do realizacji programu.  

 

Ad.5. Pan Paweł Wójtowicz zapytał członków, czy ktoś zgłasza wolne wnioski. Poprosił  

o zgłaszanie tematyki na kolejne posiedzenie. Członkowie, nie zgłosili wolnych wniosków.  

 

Ad.6. Ustalono kolejne spotkanie na dzień 2 luty 2021 r. o godz.10:00. Przewodniczący KDO  

ds. Zdrowia poinformuje członków o formie spotkania, tj. czy odbędzie się stacjonarnie  

czy zdalnie.  

 

Ad.7. Na koniec posiedzenia, oddano głos przedstawicielce Fundacji Biura Inicjatyw 

Społecznych, która poprosiła każdego członka o możliwość wypowiedzenia się na temat 

funkcjonowania Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia, jej skuteczności, 

wymaganych usprawnień,  mocnych i słabych stron jej działania oraz podzielenia się wizją 

funkcjonowania idealnej komisji. Nadmieniła, iż zebrane dane posłużą do opracowania 

dokumentu w ramach realizowanego projektu pn.: „Przeprowadzenie ewaluacji 

funkcjonowania w Gminie Miejskiej Kraków ciał dialogu obywatelskiego i zespołów 

zadaniowych z udziałem przedstawicieli III sektora”, zleconego przez Urząd Miasta Krakowa. 

Obecni członkowie KDO ds. Zdrowia wyrazili następujące opinie i spostrzeżenia: KDO 

pozwala na wymianę wiedzy, doświadczeń oraz różnych informacji w obszarze zdrowia 

pomiędzy urzędem, a przedstawicielami NGO-s; członkowie KDO są w stałym kontakcie  

z urzędem, co pozwala na lepszą obopólną współpracę i komunikację przy realizacji różnych 

zadań; można poznać oczekiwania i potrzeby obydwu stron, w tym zgłaszać swoje pomysły, 

inicjatywy bez składania oficjalnych pism czy wniosków. Zwrócono uwagę, iż Komisja  

w porównaniu z innymi, działa w oparciu o ustawę o zdrowiu publicznym, a nie ustawę  

o pożytku publicznym i o wolontariacie. Ponadto, ze słabych stron, członkowie wymienili 



małe zaangażowanie przedstawicieli NGO-s do udziału w KDO ds. Zdrowia. Wyrażono chęć 

zaangażowania większej liczby ekspertów i poszerzenia składu komisji. Członkowie 

zaproponowali, aby upowszechniać informację o funkcjonowaniu KDO ds. Zdrowia innym 

przedstawicielom NGO-s oraz nagłaśniać jej działania. Zwrócono uwagę, iż na stronie 

ngo.krakow.pl, tj. portalu dedykowanemu organizacjom pozarządowym na terenie Miasta 

Krakowa, znajdują się wszystkie informacje, w tym dokumenty dotyczące funkcjonowania 

KDO z którymi można się zapoznać.  

 

Zauważano, iż Komisja ma ograniczone możliwości wpływania na politykę Miasta  

w obszarze zdrowia i wyznaczania jej kierunków. Pani Maria Piętak-Frączek nadmieniła,  

iż członkowie KDO ds. Zdrowia mają wpływ poprzez zasiadanie organizacji pozarządowych 

z możliwością głosowania w gronach Krakowskiej Rady Zdrowia oraz Krakowskiej Rady 

Zdrowia Psychicznego, które są ciałami doradczymi Pana Prezydenta. Ponadto, zwróciła 

uwagę na fakt, iż Pan Przewodniczący KDO ds. Zdrowia uczestniczy nieraz w posiedzeniach 

Komisji Zdrowia i Uzdrowiskowej, co również przyczynia się do zacieśnienia współpracy  

na rzecz zdrowia mieszkańców Miasta Krakowa.  

 

Na koniec dyskusji, przedstawicielka Fundacji Biura Inicjatyw Społecznych poprosiła  

o wypełnienie elektronicznej ankiety, która stanowiła drugi etap ewaluacji i posłuży ocenie 

skuteczności, efektywności i użyteczności ciał dialogu obywatelskiego. 

 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia.   


